



SHANGHAI
FOREIGN INVESTMENT
ASSOCIATION
上海市外商投资协会

2026年 第2期

月度工作简报

MONTHLY REPORT



目录 CONTENTS

- 本月聚焦 / SHFIA Highlights
- 协会活动 / SHFIA Events
- 协会动态 / SHFIA News
- 新会员 / New Members
- 会员走访及接待 / Meeting with Members

本月聚焦 / Highlights

协会召开 2025 年度工作总结会

2 月 5 日，协会召开 2025 年度工作总结会议。黄峰会长，张志雄、顾磊、黄艳、谢青、苏钰 5 位副会长及监事代表支卫出席。会议由范红秘书长主持。

协会各分支机构秘书长，协会秘书处会员部、权益保护部、综合管理部及协会全资子公司上海外商投资咨询有限公司的负责人分别汇报了 2025 年度工作情况和 2026 年度工作计划。监事代表与副会长对各分支机构和秘书处的工作予以肯定，并就如何务实发挥协会的作用提出了多项建议。

会上评选出了 2025 年度优秀分会、优秀部门、优秀员工、优秀联络员，名单如下。

2025 年度优秀分会：外企志愿服务工作委员会、绿色低碳发展分会

2025 年度优秀部门：综合管理部

2025 年度优秀员工：薛逸雯、王振卿、王安辉、戚剑敏、王晓晨

2025 年度优秀联络员：王振卿、李文珺、张颖

SHFIA held 2025 annual review meeting

On February 5, SHFIA held its 2025 annual review meeting. Chairman Huang Feng, Vice Chairmen Zhang Zhixiong, Gu Lei, Huang Yan, Xie Qing, Su Yu and Supervisor representative Zhi Wei attended the meeting. Secretary-General Fan Hong chaired the meeting.

The Secretary-Generals of SHFIA's branches, and the persons in charge of the Membership Affairs Division, the Rights Protection Division, and the General Administration Division of SHFIA Secretariat, as well as the person in charge of SHFIA's wholly-owned subsidiary, Shanghai Foreign Investment Consulting Co., Ltd. reported on the work in 2025 and plans for 2026. The supervisor representative and Vice Chairmen acknowledged the efforts of the branches and the Secretariat and put forward suggestions on further strengthening the Association's role.

At the meeting, SHFIA selected its outstanding branches, outstanding division, outstanding employees, and outstanding liaison officers of 2025. The list is as follows.

2025 Outstanding Branches: Foreign Enterprise Volunteer Service Working Committee, Green and Low-Carbon Development Branch

2025 Outstanding Division: Comprehensive Management Department

2025 Outstanding Employees: Xue Yiwen, Wang Zhenqing, Wang Anhui, Qi Jianmin, Wang Xiaochen

2025 Outstanding Liaison officers: Wang Zhenqing, Li Wenjun, Zhang Ying

协会动态 / SHFIA News

2月2日

范红秘书长受邀参加黄浦区外商投资企业协会第四届理事会第二次会议暨 2026 年迎新晚会，并作致辞。

February 2

Secretary-General Fan Hong was invited to attend the Second Meeting of the Fourth Council of the Huangpu District Foreign Investment Association and the 2026 New Year Reception and delivered a speech.

2月5日

黄浦区淮海中路街道举办红色街区迎“新”节启动仪式，范红秘书长受邀与多位嘉宾共同启动“何以向新·益企同行”暖心公益项目。

February 5

Huangpu District's Huaihai Zhonglu Subdistrict launched the "Red Block Welcomes the New" Festival, where Secretary-General Fan Hong was invited to jointly initiate the warm-hearted public welfare project "How to Move Forward: Together with Enterprises" alongside multiple distinguished guests.

2月9日

2026 黄浦区重点外资企业迎春恳谈会召开，上海市商务委主任申卫华，黄浦区委书记徐惠丽，区委副书记、区长杨朝出席并致辞，黄峰会长出席并向企业赠送新春福字。

February 9

The 2026 Spring Festival Reception for Key Foreign Enterprises in Huangpu District was held. Shen Weihua, Chairman of the Shanghai Municipal Commission of Commerce, Xu Huili, Secretary of Huangpu District Committee, and Yang Chao, Deputy Secretary of the District Committee and District Mayor, attended the event and delivered speeches. Huang Feng, Chairman of SHFIA, was at presence and presented Spring Festival calligraphic blessings to the enterprises.

2月10日

我市召开 2026 年全市外商投资促进统筹机制工作会议，上海市副市长卢山出席并讲话，市政府副秘书长朱民主持会议。黄峰会长参会。

February 10

Our city convened the 2026 Municipal Conference on the Coordinated Mechanism for Foreign Investment Promotion. Lu Shan, Vice Mayor of Shanghai, attended and delivered a speech. The conference was presided over by Mr. Zhu Min, Deputy Secretary-General of the Municipal Government. Chairman Huang Feng attended the meeting.

2月10日

上海淮海商业（集团）有限公司党委书记、董事长张敏来访，黄峰会长接待，双方就上海五五购物节相关事宜作交流。

February 10

Chairman Huang Feng met with Zhang Min, Party Secretary and Chairman of Shanghai Huaihai Commercial (Group) Co., Ltd., at SHFIA, exchanging views on matters relating to the Shanghai Shopping Festival.

2月11日

黄浦区司法局局长王建忠、副局长张唐俊及黄浦区淮海中路街道党工委书记陆晓钧等到访协会，黄峰会长、王烨君副秘书长接待，双方作交流。

February 11

Wang Jianzhong, Director of the Huangpu District Justice Bureau, Zhang Tangjun, Deputy Director, and Lu Xiaojun, Party Secretary of the Huangpu District Huaihai Middle Road Sub-district Office, visited the Association and were received by Huang Feng, Chairman, and Wang Yejun, Deputy Secretary-General.

2月12日

丁遂亮、王烨君副秘书长拜访上海市市场监督管理局登记注册处副处长池燕萍，双方作交流。同日，王烨君副秘书长还拜访了市市场监管局标准化处李菁处长、优化营商环境处项叶萍处长，并就相关话题分别作交流。

February 12

Deputy Secretaries-General Ding Suiliang and Wang Yejun visited Chi Yanping, Deputy Director of the Registration and Regulation Division of the Shanghai Municipal Administration for Market Regulation, exchanged views on their work. On the same day, Deputy Secretary-General Wang Yejun also visited Li Jing, Director of the Standardization Division, and Xiang Yeping, Director of the Business Environment Optimization Division, of the Administration, holding separate talks on relevant topics.

2月13日

黄峰会长拜访上海虹桥国际中央商务区管委会副主任杨旭波，双方作交流。

February 13

Chairman Huang Feng visited Yang Xubo, Deputy Director of the Administration Committee of the Shanghai Hongqiao International Central Business District. The two sides exchanged views on their work.

2月13日

联合国工业发展组织上海投资促进中心 (UNIDO SIPC) 第七期项目第一次指导委员会会议召开，黄峰会长参会。

February 13

The First Steering Committee Meeting of the Seventh Phase of the UNIDO SIPC was held. Chairman Huang Feng attended the meeting.

2月26日

上海市外商投资协会会同虹口区外商投资企业协会组织了首次友好商会新春交流活动，邀请了新加坡、英国、美国、德国、瑞士、加拿大、中国香港等部分国家和地区在沪商会的代表参加交流。

February 26

SHFIA, in collaboration with the Hongkou District Foreign Investment Enterprise Association, organized the inaugural Friendly Foreign Chambers of Commerce Spring Exchange Event. Representatives from chambers of commerce in Singapore, the United Kingdom, the United States, Germany, Switzerland, Canada, Hong Kong (China), and other countries and regions in Shanghai were invited to participate in the exchange.

春节前后

黄峰会长、范红秘书长看望了协会老领导沙麟、吴承璘、刘锦屏、刘生。

Around the Spring Festival

Chairman Huang Feng and Secretary-General Fan Hong visited the Association's former leaders, Sha Lin, Wu Chenglin, Liu Jinping, and Liu Sheng.

会员走访及接待 / Meeting with Members

2月2日

丁遂亮副秘书长拜访罗克韦尔联创中心，上海气候周执委会执行秘书长管洁、罗克韦尔自动化（中国）有限公司 ESG 及可持续业务负责人董鹏、政府事务负责人杨奕接待，双方就绿色低碳、ESG 等共同关心的话题作交流。

February 2

Deputy Secretary-General Ding Suiliang visited the Rockwell Automation Joint Innovation Center and was received by Guan Jie, Executive Secretary-General of the Shanghai Climate Week Executive Committee, Dong Peng, Head of ESG and Sustainable Business at Rockwell Automation (China) Co., Ltd., and Yang Yi, Head of Government Affairs. The two sides exchanged views on topics of mutual interest, including green and low-carbon development and ESG.

2月6日

黄峰会长走访上海索迪斯管理有限公司，索迪斯大中华区董事总经理韩意莎、大中华区副总裁（政府事务）林文军接待并作交流。

February 6

Chairman Huang Feng visited Sodexo Management (Shanghai) Co., Ltd. and held discussions with Isabelle Hannedouche, Managing Director of Sodexo Greater China, and Lin Wenjun, Vice President (Government Affairs) of Sodexo Greater China.

2月11日

黄峰会长走访三井住友银行（中国）有限公司，横畑大行长、小林弘典副行长接待并作交流。

February 11

Chairman Huang Feng visited Sumitomo Mitsui Banking Corporation (China) Limited. He was received by President Yokohata Hajime and Deputy President Kobayashi Hironori, and the two sides exchanged views on their work.

2月11日

科思创（上海）投资有限公司可持续发展和公共事务部亚太区副总裁陆伟国来访，黄峰会长接待并作交流。

February 11

Chairman Huang Feng received Mr. Lu Weiguo, visiting Vice President for Sustainability and Public Affairs, Asia-Pacific, Covestro (Shanghai) Investment Co., Ltd. and exchanged views on their work.

2月12日

中国移动政企部总经理周晨艳一行来访，范红秘书长、丁遂亮副秘书长接待并作交流。

February 12

Secretary-General Fan Hong and Deputy Secretary-General Ding Suiliang received the delegation led by Zhou Chenyan, General Manager of the Corporate Business Department of China Mobile and exchanged views on their work.

2月13日

上海香港三联书店有限公司承办“2026 书送智识--沪港两地文化主题图书互展”活动启幕，范红秘书长受邀出席启幕仪式。

February 13

Secretary-General Fan Hong attended the opening ceremony of The "Books for Wisdom - 2026 Shanghai-Hong Kong Cultural-Themed Book Exchange" hosted by Shanghai-Hong Kong Joint Publishing Company.

协会活动 / SHFIA Events

2月协会共举办4场活动、讲座及会议。

In February, SHFIA held 4 events, lectures and meeting.

《对外贸易法》及“跨国公司本外币一体化资金池”政策解读讲座

2月11日，协会举办《对外贸易法》及“跨国公司本外币一体化资金池”政策解读讲座，邀请建设银行上海分行全球金融服务中心副总经理顾蕊及北京市环球律师事务所上海分所合伙人赵德铭律师分别对两项新政进行解读，助力外资企业把握政策动向、优化跨境经营布局。本次讲座由协会副秘书长王烨君主持，来自阿法拉伐、奥的斯电梯、恒天然商贸、帝斯曼等会员单位的近50位代表参会。

针对中国人民银行与国家外汇管理局联合发布的本外币一体化资金池新政，顾蕊副总经理从跨国公司资金管理核心痛点，跨境资金池的定义与沿革，跨国公司本外币一体化资金池的政策、准入要求、适用业务场景，各版本资金池对比等4大内容，结合实务进行了解读。针对新修订的《对外贸易法》，赵德铭律师从政策考量、修订要点、风险机遇、因应措施几个方面进行了解读。与会代表们就实务操作中遇到的问题与专家作交流。

Seminar on the Interpretation of the Foreign Trade Law and the “Multinational Currency Unified Cross-border Fund Pool” Policies

On February 11, SHFIA held a seminar on the interpretation of the Foreign Trade Law and the policies regarding the "Multinational Currency Unified Cross-border Fund Pool". The event featured Ms. Gu Rui, Deputy General Manager of the Global Financial Center at China Construction Bank Shanghai Branch, and Mr. Zhao Deming, Partner at the Shanghai office of Beijing Global Law Firm, who provided insights into the two new policies respectively. The seminar aimed to assist foreign-invested enterprises in grasping policy trends and optimizing cross-border business operations. The session was chaired by Mr. Wang Yejun, Deputy Secretary General of the SHFIA, and was attended by nearly 50 representatives from member companies including Alfa Laval, Otis Elevator, Fonterra Commercial, DSM, and others.

In response to the new policy on the unified cross-border currency fund pool jointly issued by the People's Bank of China and the State Administration of Foreign Exchange, Deputy General Manager Gu Rui addressed the core challenges in multinational corporations' fund management. Her interpretation covered four main aspects: the definition and evolution of cross-border fund pools, the policies and access requirements for the multinational currency unified cross-border fund pool, applicable business scenarios, and a comparison of various versions of fund pools, all grounded in practical applications. Regarding the newly amended Foreign Trade Law, Lawyer Zhao Deming interpreted the policy considerations, key revisions, risks and opportunities, and corresponding response strategies. Participating representatives engaged in discussions with the experts on practical issues encountered in their operations.

分会活动 | 外企志愿服务工作委员会：2026 年冬日送温暖——致敬城市美容师暨 2025 年度志愿者答谢活动

2 月 6 日，协会外企志愿服务工作委员会围绕“温暖”与“感谢”主题，在沪接连举办两场公益活动。

下午，“2026 冬日爱相随——致敬城市美容师志愿服务活动在淮海中路党群服务站举行。淮海中路街道党工委副书记朱旻、市外资协会秘书长范红、工作委员会秘书长韩琦，以及来自安利、grin、金佰利、三得利、佳格、太太乐、东京海上日动、库克医疗等 8 家协会会员企业的 17 位志愿者，与淮海中路街道 15 位环卫工人代表欢聚一堂。范红秘书长向一线环卫工人致以诚挚问候和新春祝福。志愿者与环卫工人围坐交流，体验手工拓印等活动，共迎新春。志愿者们还向一线环卫工人送上由恒天然、grin、太太乐、金佰利、花王、玛氏、科赴共同准备的 50 份新年礼包，表达对他们辛勤付出的敬意与感谢。

当晚，“2025 年度志愿者答谢活动在安利上海体验馆美好剧场举行。市外资协会会长黄峰、秘书长范红、副秘书长丁遂亮、上海市志愿者协会项目活动部副部长洪政洁出席，与 3M、福特汽车、鹏卫齐、斯凯孚等 21 家会员企业的 33 名志愿者代表齐聚一堂，并通过视频连线与云南怒江老窝镇中学、新时代中学和昆明禄劝职业学校的师生代表们相见。黄峰会长在致辞中介绍了“东西部协作云南青少年技能培训和就业项目”的推进情况，并对志愿者进行勉励。工作委员会秘书长韩琦分享了 2026 年度活动计划，就新一年云南项目的推进发出倡议，同时向长期积极支持工作委员会的会员企业致以特别感谢。来自云南的学生代表在线上分享了成长近况，多位志愿者也交流了参与云南项目的感悟与建议。

Foreign Enterprise Volunteer Service Committee: Delivering Warmth in Winter 2026—Paying Tribute to Urban Environmental Workers & 2025 Volunteer Appreciation Event

On February 6th, the Foreign Enterprise Volunteer Service Committee of SHFIA, focusing on the themes of "Warmth" and "Gratitude," successively held two public welfare events in Shanghai.

In the afternoon, the "Winter Love in 2026—Volunteer Service Activity Saluting Urban Environmental Workers" took place at the Huaihai Middle Road Party-Mass Service Station. Attendees included Zhu Min, Deputy Secretary of the Huaihai Middle Road Sub-district Party Working Committee; Fan Hong, Secretary-General of SHFIA; Han Qi, Secretary-General of the Committee; along with 17 volunteers from 8 association member enterprises—Amway, Grin, Kimberly-Clark, Suntory, Standard Foods, Totole, Tokio Marine Nichido, and Cook Medical—who gathered with 15 sanitation worker representatives from the Huaihai Middle Road Sub-district. Secretary-General Fan Hong extended sincere greetings and New Year blessings to the

frontline sanitation workers. Volunteers and sanitation workers sat together for exchanges, participated in activities like manual stamp printing, and welcomed the upcoming New Year together. The volunteers also presented 50 New Year gift packages, prepared by Fonterra, Grin, Totole, Kimberly-Clark, Kao, Mars, and Kenvue, to the frontline sanitation workers, expressing respect and gratitude for their hard work.

That evening, the "2025 Volunteer Appreciation Event" was held at the Amway Shanghai Experience Center's Beautiful Theater. In attendance were Huang Feng, President of SHFIA; Secretary-General Fan Hong; Ding Suiliang, Deputy Secretary-General; Hong Zhengjie, Deputy Director of the Project and Activity Department of the Shanghai Volunteers Association; and 33 volunteer representatives from 21 member enterprises including 3M, Ford, PVH, and SKF. They also connected via video link with teacher and student representatives from Laowo Town Middle School and New Era Middle School in Nujiang, Yunnan, as well as from Kunming Luquan Vocational School. In his speech, President Huang Feng introduced the progress of the "East-West Cooperation: Yunnan Youth Skills Training and Employment Project" and encouraged the volunteers. Committee Secretary-General Han Qi shared the 2026 activity plan, issued an initiative for advancing the Yunnan project in the new year, and extended special thanks to the member enterprises that have consistently supported the Committee. Student representatives from Yunnan shared updates on their growth online, and several volunteers exchanged insights and suggestions from their participation in the Yunnan project.

2 月活动回顾:

	时间	主题
协会活动	2月11日	《对外贸易法》及“跨国公司本外币一体化资金池”政策解读讲座
	2月26日	上海市外商投资协会友好商会新春交流活动
分会活动	2月6日	外企志愿服务工作委员会：2026年冬日送温暖——致敬城市美容师
	2月6日	外企志愿服务工作委员会：2025年度志愿者答谢活动

February event Review:

	Time	Theme
SHFIA Events	February 11	Seminar on the Interpretation of the Foreign Trade Law and the “Multinational Currency Unified Cross-border Fund Pool” Policies
	February 26	SHFIA Spring Exchange Event with Friendly Foreign Chambers of Commerce in Shanghai
Branch Activities	February 6	Foreign Enterprise Volunteer Service Committee: Delivering Warmth in Winter 2026—Paying Tribute to Urban Environmental Workers
	February 6	Foreign Enterprise Volunteer Service Committee: 2025 Volunteer Appreciation Event

新会员 / New Members

2026 年 2 月，新入会企业 1 家。

In February 2026, SHFIA welcomed 1 new members.

申通快递有限公司

申通快递初创于 1993 年，是中国民营快递第一家，开创了快递加盟制，同时也是国家 5A 级物流企业、《财富》中国 500 强，A 股上市企业。公司秉承“正道经营、长期主义”的发展理念，坚定“打造中国质效领先的经济型快递”战略目标，持续引领中国快递物流业改革、创新、发展。经过三十余年发展，申通快递拥有 5000 余家独立网点、55000 余家服务站点及门店，广泛服务于主流电商平台、关键商家、战略客户、消费者等。近年来，公司启动三年百亿级产能提升计划，常态吞吐能力站上日均 9000 万单量级，实现单量、营收、利润三大指标增幅行业第一。

Shentong Express Co., Ltd.

STO Express was founded in 1993 as China's first private courier company. It pioneered the express franchise model, and is also a National 5A-level logistics enterprise, a member of the Fortune China 500, and an A-share listed company. Adhering to the development philosophy of "Operating with Integrity, Sticking to Long-termism", the company firmly pursues its strategic goal of "Building China's leading cost-effective express delivery service with superior quality and efficiency", and has been a consistent leader in the reform, innovation and development of China's express logistics industry. After more than 30 years of development, STO Express has over 5,000 independent network outlets, more than 55,000 service stations and stores, providing extensive services to major e-commerce platforms, key merchants, strategic clients and individual consumers. In recent years, the company has launched a three-year 10-billion-yuan capacity enhancement plan, raising its daily normal handling capacity to 90 million parcels. It has achieved the industry's highest growth rates in three core indicators: parcel volume, revenue and profit.